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 [ أسئلة المناقشات ]

 Essay     المقال

عمار سلطان المعاني.أ  

 

1 Our first lecture consists of the definition of an Essay and the main 

three parts of it. It also discusses how to develop strong thesis 
statement. Explain to me how one can write a strong thesis statement. 
Provide your discussion with strong examples. 

 أَضا ٔالشد , ِٕه اٌثلاثح اٌشئُغُح والأجضاء اٌّماٌح ذشًّ الأوًٌ ِحاضشذٕا
 أعشوحح تُاْ َىرة أْ َّىٓ واحذ وُ ٌٍ وضح . لىٌ أعشوحح تُاْ ذغىَش وُف
. اٌمىَح تالأِثٍح ِٕالشره صود . لىٌ

2 The 2nd lecture mainly discusses the logical division of ideas in an 
Essay. It also tackles the thesis statement pitfalls. Give us some 
examples using the transition signals for logical division of ideas. 

ALSO, what are the pitfalls of thesis statements? How can we avoid 
them. 

 ِماي فٍ الأفىاس ِٓ إٌّغمٍ اٌمغُ سئُغٍ تشىً اٌثأُح اٌّحاضشج ذٕالش

 إشاساخ ذغرؼًّ اٌرٍ الأِثٍح تؼض أػغٕا. الأعشوحح  تُاْ ِخاعش ذؼاٌج أَضا. 
 وُف ؟ الأعشوحح تُأاخ ِخاعش ِا , أَضا . الأفىاس ِٓ إٌّغمٍ ٌٍمغُ الأرماي

 . ٔرفاداهُ

3 The 3rd lecture talks about essay outlining and how to conclude a 
passage. What’s Essay Outlining? What’s the function of an 
introduction? What’s the function of a body paragraph? What’s the 

function of a concluding paragraph? What does topic sentence mean ? 
What does supporting details mean? 

 ذٍخص را ِا . فمشج ٔغرٕرج ووُف اٌّماٌح ذٍخُص ػٓ اٌثاٌثح اٌّحاضشج ذرحذّز

 وظُفح ِا ؟ body paragraph وظُفح ِا ؟ introduction وظُفح ِا ؟ اٌّماٌح
concluding paragraph ِرىعظ َذػُ ِارا ِىضىع؟ جٍّح ِرىعظ ِارا ؟ 

 ذفاصًُ؟

4 The 4th lecture discusses different types of introduction. What are 
they? Provide us with short examples. 

 تالأِثٍح صودٔا هُ؟ ِا. اٌّمذِح ِٓ اٌّخرٍفح الأٔىاع اٌشاتؼح اٌّحاضشج ذٕالش

 اٌمصُشج

5 The 5th lecture talks about one of the most important aspect in writing 
process, that is, “chronological order”. Use some transition signals for 

chronological order in one or two paragraph(s).  
 , ذٍه اٌؼٍُّح, اٌىراتح فٍ عّح أهُ إحذي ػٓ اٌخاِغح اٌّحاضشج ذرحذز

 ٌٍرشذُة الأرماي إشاساخ تؼض اعرخذَ". صٍِٕ ذشذُة"اوسدس ذششؤىٌىجُىاي

  .اثُٕٓ أو تشالشاف فٍ اٌضٍِٕ

6 The 6th class talks about cause and effect essay. Discuss the definition 
of cause and effect essay   and then outline the normal structure of 

cause and effect essay. 
 ِماي ذؼشَف ٔالش . اٌغثة و اٌرأثُش ِماٌح ػٓ اٌغادعح اٌّحاضشج ذرحذز 

 . اٌرأثُش و اٌغثة ِماٌح ِٓ اٌؼادٌ اٌرشوُة ٌخص ثُ و اٌرأثُش و اٌغثة

7 The 7th class tackles the issue of organizing the cause and effect 
organization. There are two ways of organizations; block organization 
& chain organization. Discuss them and give examples.  
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 ِٓ اثٕاْ هٕان واٌغثة اٌرأثُش ِٕظّح ذٕظُُ لضُح اٌغاتؼح اٌّحاضشج ذؼاٌج
 . الأِثٍح أػغٍ و ٔالشهُ . عٍغٍح ِٕظّح و ورٍح ِٕظّح ; إٌّظّاخ عشق

8 The 8th class introduces the topic of comparison and contrast essay 
and the organization of it. Discuss the definition of comparison and 
contrast essay and the ways of organizing it? Support your discussion 

with examples, using comparison signal words or/and contrast signal 
words.  

. ِٕه إٌّظّح و اٌّماٌح وِماسٔح اٌّماسٔح ِىضىع ِٓ اٌثإِح اٌّحاضشج ذمذَ

 تالأِثٍح ِٕالشره ادػُ ؟ ذٕظُّه وعشق اٌّماٌح وِماسٔح اٌّماسٔح ذؼشَف ٔالش
. ٌٍىٍّاخ ذشُش وِماسٔح or \ and ٌّماسٔح الإشاسج وٍّاخ اعرخذَ, 

9 The 9th lecture is basically reviewing types of sentences and 

discussing the use of parallel structures and fixing sentence problems.  
Give me a short example for each type of sentences. Also, give me a 
sentence problem and fix it by yourself.  

 ذشوُة اعرؼّاي ذٕالش و اٌجًّ أٔىاع ذشاجغ أعاعا اٌراعؼح اٌّحاضشج
 أَضا . اٌجًّ ِٓ ٔىع ٌىً لصُش ِثاي أػغٍٕ . اٌجٍّح ِشاوً ذثثد و اٌّماسٔح

تٕفغه أثثرها و جٍّح ِشىٍح أػغٍُٕ,   . 

10 The 10th lecture is discussing the rules of the following punctuations; 
commas, semicolons, colons, quotation marks. Discuss the function of 
each. Support your discussion with examples.  

 وىٌىٔاخ , ِٕمىعح فىاصً , اٌفىاصً ; اٌرشلُُ لىاػذ ذٕالش اٌؼاششج اٌّحاضشج
 . تالأِثٍح ِٕالشره ادػُ . ِٕهُ ولا وظُفح ٔالش . ذمذَش ػلاِاخ, 

11 In the 11th class, we discuss how to paralyze English structures. How 

can this lesson help you improving your essay writing? Give us one 
example and explanation.  

 وُف . الأجٍُضَح اٌرشوُة ٔؼغً وُف ٕٔالش , ػشش اٌحادَح اٌّحاضش فٍ

 . وذفغُش واحذ ِثاي أػغُٕا ؟ ِماٌره وراتح ذحغُٓ اٌذسط هزا َغرغُغ

12 In the 12th class, we discuss the uses of comma and we summarizes 
some parallel structure issues. Write a thesis sentence for the 

following topic.  “Topic:  Do you think that violence on television 
should be banned?” Remember parallel construction when you state 
the reasons.  

 لضاَا تؼض ؤٍخص اٌفاصٍح اعرؼّالاخ ٕٔالش , ػشش اٌثأُح اٌّحاضشج فٍ
 ذؼرمذ هً : ِىضىع . "اٌراٌٍ ٌٍّىضىع أعشوحح جٍّح اورة . اٌّماسٔح ذشوُة

 ذزوش ػٕذِا اٌّماسٔح ذشوُة ذزوش " ؟ َّٕغ أْ َجة اٌرٍفضَىْ ػًٍ اٌؼٕف تأْ

 . الأعثاب

13 We could parallelize structures using the coordinate conjunction, 
correlative conjunctions, and comparison. Discuss how we can use the 

previous tools to make a paralleled structures in our essay writing. 
Provide your explanations with variant explanations.  

 ِٓ َماسْ أو ِماسٔه خّٕد تظ شرؼٍٕ ِذسٌ  parallelize ) أْ َّىٓ ٔحٓ

 . اٌّماسٔح و , اٌّشذثغح الاسذثاعاخ , إٌّغك الاسذثاط اعرؼّاي ٕٔظُ( هاٌمثًُ
 فٍ اٌّماسٔح ذشوُة ٌجؼً اٌغاتمح الأدواخ ٔغرؼًّ أْ َّىٕٕا وُف ٔالشىا

 . اٌّخرٍفح تاٌرفغُشاخ ذفغُشاذه صود . ِماٌرٕا وراتح

14 In our 14th Class, we review the major sections and points of Essay 
course. Which parts of this course do you mostly like, and why? And 
which parts of this course don’t you mostly like, and why?  

 أٌ . اٌّماٌح فصً ٔماط و اٌشئُغح الألغاَ ٔشاجغ , ػشش اٌشاتؼح اٌّحاضشج فٍ
 اٌغاٌة فٍ اٌفصً هزا أجضاء أٌ و ؟ وٌّارا , ذحثها اٌغاٌة فٍ اٌفصً هزا أجضاء

 ؟ وٌّارا , ذحثها لا
 


